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Komise životního prostředí Rady města Beroun 
 
 

Zápis č. 5/2019 
ze zasedání komise životního prostředí, konaného dne 9. září 2019 

od 15:30 hodin v Berouně na radnici ve velké zasedací místnosti 
 
Přítomni 
 
Členové komise:  Mgr. Emil Šnaidauf (předseda komise) 

Mgr. Jan Holeček (místopředseda komise) 
Mgr. Adam Voldán 
Ing. Zdeněk Košlík 
Ing. Jiří Mužík  
Michael Kalista 
 

Tajemník komise Ing. Jan Marek  
 
Hosté:    RNDr. Jitka Ciroková – vedoucí odboru ŽP 

Lenka Hadáčková – referent odboru ŽP 
Mgr. Jitka Kluzová – ISES, s.r.o. – zpracovatelka POH města Beroun  
Mgr. Vladimír Klatovský – jednatel ISES, s.r.o.  
 

Omluveni:  Mgr. Vladimír Lysenko   
 
Neomluveni:    
 
Zapisovatel:   Ing. Jan Marek  
Ověřovatel zápisu:  Mgr. Adam Voldán  
 
 
Program jednání: 
 
1. Zahájení 
2. Vyhodnocení Plánu odpadového hospodářství (POH) města Beroun za rok 2018  
3. Kontrola plnění usnesení komise 
4. Územní studie krajiny SO ORP Beroun – sumarizace připomínek   
5. Potenciální splavnění Berounky-vyhledávací studie – sumarizace stanovisek   
6. Různé 

 
 

Jednání: 
 
 
K bodu 1 – Zahájení 
 
Jednání komise zahájil a dále řídil její předseda pan Šnaidauf, který určil zapisovatelem pana Marka a 
ověřovatelem zápisu určil pana Voldána. 
Konstatoval, že komise je usnášení schopná. Navrhl program jednání, který byl schválen ve shora 
uvedeném znění.  
 
 
K bodu 2  – Vyhodnocení Plánu odpadového hospodářství (POH) města Beroun za rok 2018 
 

Paní Kluzová shrnula vyhodnocení POH a zodpověděla dotazy přímo položené a dotazy, které v písemné 

podobě dopředu zaslal pan Voldán. 
 
Usnesení:   Komise životního prostředí nemá k předloženému Vyhodnocení POH města Beroun za rok 
2018 připomínek. Komise doporučuje se město zaměřilo na plnění cílů POH, které dosud plněny nejsou.  
Hlasování:   5 pro – 0 proti – 1 zdržel se 
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K bodu 3 – Kontrola plnění usnesení komise 
 
Kontrolu usnesení komise provedl předseda komise pan Šnaidauf, který konstatoval, že  usnesení jsou 
průběžně plněna. 
 
Komise vzala tuto informaci na vědomí. 
 
 
K bodu 4 – Územní studie krajiny SO ORP Beroun – sumarizace připomínek   
 
Po diskuzi sumarizovali členové komise tyto připomínky: 
 
- Prosíme zahrnutí více konkrétních území, kde by bylo možné zadržovat vodu v krajině. Věříme, že 
doporučení krajinné studie by mohlo pomoci následně získat dotace na zadržování vody v krajině. Za území 
s dobrým potenciálem považujeme mimo jiné Talichovo údolí, údolí Vrážského potoka a povodí 
bezejmenného potoka kód ISyPo ID 200282688.  
 
- Územní studie krajiny zmiňuje jako jedno z velkých místních bohatství kaňon Berounky. V tomto ohledu 
stojí za zmínku záměr města na výstavbu cyklostezky mezi Tetínem a Svatým Janem pod Skalou a s ní 
spojenou výstavbou lávky přes Berounku u osady V Kozle. Do studie by bylo vhodné vložit konkrétní 
stanovisko na tento záměr z krajinářského pohledu. 
 
 
K bodu 5 – Potenciální splavnění Berounky-vyhledávací studie – sumarizace stanovisek   
 
Po diskuzi sumarizovali členové komise toto stanovisko: 
 

- Záměr je v přímém rozporu se zájmy ochrany přírody. Záměr si klade za cíl měnit jednu z 

nejvýznamnějších složek biotopu - koryto řeky Berounky. Úprava toku  by vedla k změně bilance průtoku 

vody a s tím spojených negativních vlivů, jako jsou sedimentace, prohřívání vody, tvorba sinic, zhoršení 

samočistící funkce a z toho plynoucí zhoršení kvality vody a tím celkově negativní vlivy na celé údolí 

Berounky, která je významným biotopem s řadou chráněných a kriticky ohrožených druhů (mimo jiné 

velevrub tupý, skokan skřehotavý, , vydra říční, užovka podplamatá a další chráněné druhy v zařazených 

v seznamu Natura 2000). 

- Záměr by měl řadu dalekosáhlých dopadů z krajinářského hlediska. Kaňon Berounky je jedním 

z nejvýznamnější krajinných prvků CHKO Český kras a jeho oba břehy jsou součástí nejpřísněji 

chráněných území CHKO, zejména NPR Karlštejn, NPR Koda a PR Tetínské skály. Celý záměr by mohl 

vést k nevratnému narušení rázu kaňonu Berounky a tím ke ztrátě této přírodní hodnoty. 

 - Celá oblast CHKO Český kras, zejména pak sídla v okolí kaňonu Berounky jako Tetín, Karlštejn, nebo 

Svatý Jan pod Skalou jsou neoddělitelně spjata s českou historií a státností. Tato poutní a historicky 

významná místa patří k největším turistickým lákadlům v regionu a vážou se na ně veškeré záměry a 

koncepce cestovního ruchu. Z ekonomického hlediska se proto předpokládá rozvoj cykloturistiky, případně 

pěší turistiky, pro které se dlouhodobě a koncepčně rozvíjí infrastruktura a zároveň marketingové strategie. 

Předkládaný záměr jde opět v přímém rozporu s tímto vývojem, viz stanoviska jednotlivých sdružení obcí 

nebo občanských sdružení, které předpokládají investice do vlakové a cyklistické infrastruktury (Dolní 

Berounka, Hudlicko, Příměstský park Soutok, Sdružení svaté Ludmily, nebo Radotínský biotop, o kterém 

předložená studie podává zcela zavádějící informace).  

- Veškeré soukromé investice v oblasti cestovního ruchu jsou vázány na výše zmíněné dlouhodobé 

koncepce rozvoje cykloturistiky, propagace historických míst a drobné turistiky (např. vodáctví) 

v návaznosti na řeku jako krajinové a klidové dominanty. Současný rekreační ruch spočívá v užívání lokality 

jako klidové zóny pro krátké rodinné výlety, proto lze předpokládat aktivní odpor místních obyvatel i 

podnikatelů, kteří by mohli oprávněně vymáhat zmařené investice, znehodnocené dlouhodobou výstavbou 

vodního díla. 

- Jako hlavní přínos záměru je podpora turistického ruchu a z toho plynoucí ekonomické výhody. Nicméně 

veškeré předpoklady nejsou blíže podložené a proto doporučující závěry považujeme za nedůvěryhodné. 

Ekonomický záměr není blíže vyčíslen a nejsou nastíněny ani náklady na výstavbu ani na provoz. Skutečný 

ekonomický přínos považujeme za velmi diskutabilní. 
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K bodu 6 – Různé  
 
6.1. Paní Ciroková seznámila členy komise s představami o řešení připravovaných záměrů v rámci  

realizace POH jako např. malá separace (trojkoše na tříděný odpad), sběr papíru a plastu „dům od 
domu“, sběr olejů od občanů aj. Záměry byly prodiskutovány. Doporučení členů komise k některým 
záměrům si pracovníci odboru ŽP poznamenali.  

 
Členové komise se dohodli, že příští zasedání komise se uskuteční 11. listopadu 2019 v 15:30 hodin.  
 
Tématy příštího zasedání komise bude vyhodnocení problematika soužití obyvatel a zvířat ve městě a 
problematika světelného smogu.  
 
Předseda komise ukončil jednání v 18:00 hod 
 
 
 
 
 
Zapsal:   Ing. Jan Marek   
 
 
 
 
 
Ověřil:  Mgr. Adam Voldán  
 
 
 
 
 
Předseda komise:  Mgr. Emil Šnaidauf 


